
 

  

 
 
Høringsinnspill til forslag til regulering av og ad gang til å delta i fangst av kongekrabbe i 
2012-2013 
 
 
Kongekrabbe (Paralithodes camtschaticus) er en fremmed art i norsk natur, med betydelig 
negativ påvirkning på økosystemene den etablerer seg i. I dag forvaltes kongekrabbe som en 
økonomisk ressurs, med kvoteregulert fiske i området øst for 26°Ø – dog uten konkrete 
bestandsmål.  
 
Det høye tillatte nivået av krabber i forvaltningssonen i øst stimulerer til å holde bestanden i 
norske farvann oppe, og bidrar til ytterligere spredning av småkrabber og larver nord- og 
vestover.  
 
Å forvalte en introdusert art i det øyemed ved å legge til rette for at en bærekraftig bestand i 
norsk natur, samsvarer ikke med det å skulle inneha en forsvarlig og helhetlig økosystembasert 
forvaltning. Dagens forvaltning gjøres til tross for at kongekrabben er oppført under "høy risiko" 
på norsk svarteliste av 2007. Den norske svartelisten blir revidert i år, og vi tar for gitt at 
kongekrabben vil få tilsvarende status på denne. 
 
SABIMA, WWF-Norge og Greenpeace mener at målet for Norge som nasjon må være å ha en 
så lav bestand av kongekrabbe som mulig. Det må derfor arbeides langt mer aktivt enn i dag for 
å redusere videre spredning av arten vestover, og om mulig, skal denne utryddes helt. 
 
Nyere studier fra Varanger viser at både forekomst og mengde av andre bunndyr i område med 
kongekrabbe er redusert. I noen områder har hele ni av ti bunndyr forsvunnet på grunn av 
krabben1. På sikt kan dette blant annet få betydelige konsekvenser for den nord-øst atlantiske 
torskebestanden, som per i dag er verdens største. Mange andre arter vil også bli skadelidende, 
og sammen med andre trusler skaper kongekrabben en risiko på økosystemnivå.  
 
Dagens forvaltning av kongekrabbe er i strid med flere nasjonale og internasjonale forpliktelser 
deriblant regjeringens St.meld. nr. 40 (2006-2007) Forvaltning av kongekrabbe, Soria Moria I og 
Havressurslovens § 7. Den er også i strid med naturmangfoldlovens paragrafer §§ 4 – 10 og § 
12. Naturmangfoldloven inneholder også regler for bedre kontroll av introduserte arter, som skal 
bidra til å fjerne, begrense eller kontrollere introduserte arter.  
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Gjennom FNs konvensjon om biologisk mangfold (CBD) artikkel 8h, har vi forpliktet oss til å “så 
langt det er mulig og hensiktsmessig skal hindre innføring av, kontrollere, eller utrydde 
fremmede arter som truer økosystemet, habitat eller arter”.  
 
 
SABIMA, WWF-Norge og Greenpeace ber Fiskeridirektoratet på bakgrunn av dette om: 
 
• Å oppheve kvotebegrensninger på kongekrabbe. 
• Å oppheve bestandsmålet for kongekrabbe. 
• Å stimulere til økt deltagelse i kongekrabbefisket, blant annet ved å gi tilskudd til nedfiske i 

hele området.  
• Å iverksette flere tiltak enn fritt fiske for sterkere å begrense bestanden av kongekrabbe i 

norske farvann. Fangst av småkrabber vil kunne være effektivt for å fjerne krabber før de er 
kjønnsmodne. Dette er imidlertid ikke kommersielt interessant, og må derfor stimuleres 
særskilt. Tilskudd til oppfisking av småkrabber bør gis i hele området. 
 

 
Som et ledd på vei mot en fremtidig utfasing av eksisterende kongekrabbebestand kreves: 
 

• At forvaltningssonen øst for 26°Ø umiddelbart må f ungere som en buffer mot videre 
spredning av krabbe. Det er da avgjørende at bestandsmålet i denne sonen er betydelig 
lavere enn på russisk side og at beskatningsmønsteret innrettes på å hindre spredning 
vestover.  
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